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2. Ježiš neprišiel zákon zrušiť, ale naplniť 
 

 

"Nemyslite si, že som prišiel zrušiť zákon alebo prorokov; neprišiel som zrušiť, ale naplniť; lebo 

veru vám hovorím: Dokiaľ sa nebo a zem nepominú, nepominie sa ani jediné písmenko, ani jediná 

čiaročka zo zákona, kým sa všetko nestane. Kto by teda zrušil čo aj len jedno z týchto najmenších 

prikázaní, a tak učil ľudí, bude pomenovaný najmenším v kráľovstve nebeskom; ale kto by konal a 

učil (podľa nich), bude pomenovaný veľkým v kráľovstve nebeskom." (Mt 5, 17 − 19) 

 

 

Predstavte si, že pracujete v nejakej firme, kde vám a vášmu tímu šéf pridelí úlohu, ktorá je 

nad vaše sily. Máte postaviť mimoriadne veľkú stavbu v neprístupnom a nestabilnom teréne alebo 

naprogramovať supervýkonnú aplikáciu, či zostrojiť mimoriadne inteligentného robota, či auto, 

ktoré bude jazdiť bez paliva. Mať pred sebou takúto veľkú úlohu znamená pre niekoho problém, pre 

iného výzvu. Niekto sa jej radšej rovno vzdá a povie: Toto nedokážem. Iný sa zasa o splnenie 

pokúsi, no ak ide o priveľké sústo, aj jeho úsilie vyjde nazmar a úlohu zvládnuť sa mu nepodarí. Čo 

potom? Pravdepodobne by ste ako pracovníci onej firmy chceli, aby vás šéf tejto úlohy zbavil, 

pretože je nezvládnuteľná. Ak by úlohu nebolo možné zrušiť, váš problém by pretrvával. A teraz si 

predstavte, že by do vášho tímu prišiel špecializovaný odborník zo zahraničia, ktorý by mal 

potrebné vedomosti aj zručnosti na to, aby úlohu zvládol. Využil by to a úlohu by splnil. Bolo by to 

úžasné a vy by ste mali radosť, že nesplnená úloha nezostala pred vami ako balvan. 

Keď prišiel na zem Pán Ježiš Kristus, konal veci, ktoré sa Jeho súčasníkom nepáčili. 

Uzdravoval v sobotu, stoloval s obyčajnými ľuďmi, pred jedením si rituálne neumyl ruky a mnohé 

iné, ktoré sa navonok javili ako porušovanie zákona. Učiteľom, zákonníkom, farizejom – skrátka 

tým, ktorí dbali na to, aby bol zákon vždy zachovávaný, sa to zdalo ako rebélia – neposlušnosť, 

odmietanie zákona, pohŕdanie zákonom. Možno pociťovali niečo podobné ,ako keď naše deti či 

vnúčatá odmietajú tradície našej rodiny, cirkvi či národa. To, v čom sme my vyrastali, čo bolo pre 

nás posvätné, čo sme my vždy zachovávali, ony zrazu odmietajú. Asi takto nejako videli aj 

duchovní hodnostári a učitelia konanie Pána Ježiša, ktorý sa nesprával celkom tak, ako sa správali 

Jeho súčasníci. 

Inak Ho však videli Jeho prívrženci. Boli to spravidla obyčajní ľudia, tí, ktorí žili bežný 

každodenný život, ktorí sa stretali s každodennými starosťami, riešili problémy v rodine, v práci či 

v obci a vedeli, aké ťažké je do bodky dodržať zákon. Oni vedeli, že byť taký dokonalý, ako zákon 

káže, sa ani nedá byť. Nebolo im to však jedno, preto o to horlivejšie prichádzali do Jeruzalema a 

prinášali obete, aby si nimi Pána Boha udobrili, pretože vedeli, že zhrešili, že sú nedokonalí a 

potrebujú, aby im to Pán Boh odpustil. Svoju cestu k dokonalosti vnímali ako beznádejnú − 

rovnako ako pracovník firmy, stojaci pred nezvládnuteľnou úlohou. A boli to práve oni, ktorí 

nadšene vítali Pána Ježiša, Jeho kázne a Jeho skutky, pretože získali dojem, že On prišiel ustanoviť 

nové, ľahšie pravidlá. On nezachovával sobotu, neočisťoval sa pred jedením a nerobil mnohé ďalšie 

veci a zdalo sa, že nastoľuje pravidlá, podľa ktorých to netreba. Zdalo sa, že ruší zákon a robí tak 

život ľahším. Ako keby do firmy prišiel ktosi, kto ťažkú úlohu zruší a povie, že ju viac netreba 

riešiť. 

To však nebol cieľ Pána Ježiša. On veľmi jasne povedal, že neprišiel zákon rušiť, ale 

naplniť. Prišiel, aby ako prvý a na všetky časy predtým aj potom jediný skutočne zákon naplnil. 

Naplnil ho však nielen povrchne, ale so skutočným porozumením jeho podstate. Nezachoval 

sobotu, pretože bolo pre Neho prednejšie pomôcť blížnemu (sám položil otázku, ak vám syn padne 

do studne v sobotu, či ho nevytiahnete? − L 14, 5)). Neumyl si rituálne ruky, pretože bola pre Neho 

dôležitejšia čistota srdca (sám neraz povedal, že čo vychádza zo srdca a úst človeka, poškvrňuje ho 



(Mt 15, 18)). Na prvom mieste bol u Neho úprimný vzťah k Bohu i ľuďom, nie formálne 

dodržiavanie predpisov. Hĺbkou svojho vzťahu k Otcovi i k ľuďom naplnil zákon, pretože: 

- nepodliehal nikomu a ničomu, neklaňal sa diablovi, neslúžil majetku, nepoddal sa sláve ani moci a 

jediným Jeho Pánom vždy bol Boh – nebeský Otec;  

- Božie meno bral do úst vždy s úctou, v Jeho mysli bol Boh vždy najčistejším svetlom, slovom ani 

skutkom nikdy Boha ani Jeho meno neznevážil, nepoškvrnil ani nezosmiešnil; 

- nie týždenne, ale denne si vyhradil čas pre svojho Otca, vyhľadával ticho, aby sa s Ním zhováral a 

venoval Mu svoje srdce. Aj keď v sobotu dakomu pomohol, Jeho srdce, aj vtedy bolo blízko Bohu, 

pretože v sobotnom dni nehľadal vlastné pohodlie a odpočinok, ale čas na duchovné stretnutie 

s Otcom; 

- bol poslušný svojim rodičom a ctil si ich, aj v hodine smrti pamätajúc na dobro svojej matky. 

- neničil ľudský život, zdravie ani česť, ale ich obnovoval, liečil, ba i kriesil. Napomáhal udržať 

život, nalomené nedolomil, tlejúce neuhasil; 

- nevyhľadával telesné rozkoše, ktoré by Ho ovládali a zotročovali, dokonca nežil ani v manželstve, 

hoci ako muž – Izraelec by mohol a dokonca by sa to od Neho očakávalo; 

- nevzal nič, čo by Mu nepatrilo, ctil hmotné aj duševné vlastníctvo každého človeka, ba 

i nepriateľa; 

- nešíril lživé a ohováračné reči o nikom, pri svojich cestách po krajine nezbieral klebety, nevydával 

o nikom nepravdivé svedectvo. Ba aj svojim mučiteľom žehnal a prosil Otca o milosť pre nich; 

- netúžil po majetku, žene blížneho, sláve či moci. Jeho prioritou bolo Božie kráľovstvo, ktoré mal 

v srdci, ktoré napĺňal a o ktorom povedal: "Kráľovstvo Božie je medzi vami." (L 17, 21) 

 

Pán Ježiš teda svojím dokonalým vzťahom k Pánu Bohu naplnil zákon. O Ňom jedinom 

neplatia obviňujúce slová Písma svätého, že "nieto spravodlivého". Pán Ježiš svojou dokonalosťou 

a poslušnosťou voči zákonu a voči Pánu Bohu, ktorý je pôvodcom zákona dosiahol, že smie 

neochvejne zastať pred Božou tvárou. Dosiahol večnosť – On, ktorý by ju ani nepotreboval takto 

krvopotne získavať, pretože ju mal od počiatku ako Boží Syn. Prišiel však na svet, aby naplnil 

zákon namiesto nás, keď my to sami nedokážeme 

A neostalo len pri tom. Čítajme Písmo a skúmajme ďalej, ako veľmi sa nás táto dokonalosť 

Pána Ježiša Krista dotýka a aký veľký význam má to, že On naplnil zákon, pre nás. 
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